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Protokół nr 33 

z posiedzenia Komisji Budżetu, Skarbu i Finansów  

w dniu 10.03.2021 r. 

(wideokonferencja) 

 

Posiedzenie prowadził Pan Rafał Kandziora Zastępca Przewodniczącego Komisji 

Budżetu, Skarbu i Finansów. W posiedzeniu wzięli udział członkowie Komisji 

i zaproszeni goście zgodnie z załączonymi listami obecności. 

 

PORZĄDEK POSIEDZENIA: 

1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku. 

2. Opiniowanie projektów uchwał Sejmiku Województwa Śląskiego w szczególności 

z druków: VI/376, VI/377, VI/378, VI/379, VI/380, VI/381, VI/383. 

3. Sprawy różne. 

 

Ad. 1 

Przewodniczący – stwierdził prawomocność posiedzenia i przedstawił proponowany 

porządek posiedzenia.  

 

Komisja jednogłośnie (za – 12) przyjęła zaproponowany porządek posiedzenia. 
 

Ad. 2 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie przyjęcia 

apelu dotyczącego wpisania „Kopalni rud ołowiu, srebra i cynku wraz z systemem 

gospodarowania wodami podziemnymi w Tarnowskich Górach” – zabytku wpisanego 

na Listę Światowego Dziedzictwa UNESCO – do ustawy o dotacji przeznaczonej dla 

niektórych podmiotów (druk VI/383).  

Radny Zbigniew Przedpełski – przyjęcie tego projektu uchwały jest w kompetencji 

Sejmiku, a nie Komisji. 

Przewodniczący – opiniujemy projekt uchwały.  

Radny Zbigniew Przedpełski – opiniujemy bez dyskusji?  

Przewodniczący – nikt nie zgłaszał się do dyskusji. Zaproponował, aby Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie przyjęcia apelu 

dotyczącego wpisania „Kopalni rud ołowiu, srebra i cynku wraz z systemem 

gospodarowania wodami podziemnymi w Tarnowskich Górach” – zabytku wpisanego 

na Listę Światowego Dziedzictwa UNESCO – do ustawy o dotacji przeznaczonej dla 

niektórych podmiotów (druk VI/383). 

 

Komisja w głosowaniu: za - 12, przeciw - 0, wstrzymał się – 0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie przyjęcia apelu dotyczącego 

wpisania „Kopalni rud ołowiu, srebra i cynku wraz z systemem gospodarowania 

wodami podziemnymi w Tarnowskich Górach” – zabytku wpisanego na Listę 

Światowego Dziedzictwa UNESCO – do ustawy o dotacji przeznaczonej dla 

niektórych podmiotów (druk VI/383). 
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Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie udzielenia 

w 2021 roku pomocy finansowej dla Miasta Bielska-Białej (druk VI/376). 

Zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały Sejmiku. 

 

Komisja w głosowaniu: za - 12, przeciw - 0, wstrzymał się – 0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie udzielenia w 2021 roku pomocy 

finansowej dla Miasta Bielska-Białej (druk VI/376). 
 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie określenia 

wymagań, jakie powinien spełniać projekt budżetu obywatelskiego Województwa 

Śląskiego (druk VI/377). 

Barbara Kubiak Zastępca Dyrektora Departamentu Projektów Regionalnych - 

budżet obywatelski od 1 marca prowadzony jest przez Departament Projektów 

Regionalnych. Główną zmianą proponowaną w regulaminie jest wprowadzenie innego 

rodzaju pul, w miejsce puli wojewódzkiej i podregionalnej wprowadzona jest pula eko 

i pula regio. Dodatkowo Zarząd proponuje inaczej podzielić dotychczasową kwotę 

kierowaną na budżet obywatelski. Do tej pory było 25% na pulę wojewódzką i 75% na 

pulę podregionalną. W tej chwili Zarząd proponuje podział 50% na 50%. Zarząd 

chciałby, aby w puli eko znalazły się też zadania budżetowe o skali wojewódzkiej. 

Nasze doświadczenia wskazują, że do tej pory było dużo zadań nie inwestycyjnych, ale 

w świetle kierunku „Zielone Śląskie” warto również w ramach budżetu obywatelskiego 

skoncentrować się na zadaniach, które poprawią np. jakość powietrza.  

Przewodniczący – zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Sejmiku w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać projekt 

budżetu obywatelskiego Województwa Śląskiego (druk VI/377). 

 

Komisja w głosowaniu: za - 12, przeciw - 0, wstrzymał się – 0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie określenia wymagań, jakie 

powinien spełniać projekt budżetu obywatelskiego Województwa Śląskiego (druk 

VI/377). 
 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Gminie Zbrosławice na realizację zadania pod nazwą „Odtworzenie 

basenu roznosu Sztolni Fryderyk oraz wykonanie ścieżki przyrodniczo-dydaktycznej 

wzdłuż cieku Drama wraz z parkingiem” (druk VI/378). Zaproponował, aby Komisja 

pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały Sejmiku. 

 

Komisja w głosowaniu: za - 12, przeciw - 0, wstrzymał się – 0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Gminie Zbrosławice na realizację zadania pod nazwą „Odtworzenie basenu 

roznosu Sztolni Fryderyk oraz wykonanie ścieżki przyrodniczo-dydaktycznej 

wzdłuż cieku Drama wraz z parkingiem” (druk VI/378). 
 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmiany 

w planie dochodów gromadzonych na wydzielonym rachunku przez jednostki 

oświatowe oraz finansowanych z nich wydatków na 2021 rok (druk VI/379).  
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Ewa Węglarz Zastępca Dyrektora Departamentu Edukacji, Nauki i Współpracy 

z Młodzieżą – niewykorzystane środki zgromadzone przez jednostki oświatowe 

na koniec roku podlegają zwrotowi.  

Przewodniczący – zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Sejmiku w sprawie zmiany w planie dochodów gromadzonych 

na wydzielonym rachunku przez jednostki oświatowe oraz finansowanych z nich 

wydatków na 2021 rok (druk VI/379). 

 

Komisja w głosowaniu: za - 12, przeciw - 0, wstrzymał się – 0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmiany w planie dochodów 

gromadzonych na wydzielonym rachunku przez jednostki oświatowe oraz 

finansowanych z nich wydatków na 2021 rok (druk VI/379). 

 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Śląskiego na lata 2021-2030 (druk 

VI/380) oraz projekt uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Województwa 

Śląskiego na 2021 rok (druk VI/381).  

Elżbieta Stolorz-Krzisz Skarbnik Województwa – zmiany WPF związane są z 

wprowadzeniem zamknięcia roku 2020, gdyż uchwalona w grudniu prognoza zawiera 

dane z planu za trzy kwartały. W związku z tym na sesji Sejmiku w marcu dokonuje się 

zmian. Wprowadza się trzy nowe przedsięwzięcia i wykreśla dwa przedsięwzięcia ze 

względu na nieotrzymanie dofinansowania ze środków Mechanizmu Finansowego 

Europejskiego Obszaru Gospodarczego. W 8 przedsięwzięciach dokonuje się zmiany 

limitów wydatków oraz limitów zobowiązań. Zmienia się też limitu upoważnienia dla 

Zarządu Województwa do zaciągania zobowiązań z tytułu umów wieloletnich 

(zwiększenie o 35 898 zł). Wprowadza się do Załącznika 1 WPF zmiany wprowadzone 

na posiedzeniu Zarządu Województwa i zmiany dochodów oraz wydatków, które muszą 

być dokonane przez Sejmik. W tym momencie dochodzimy do drugiego projektu gdzie 

zmieniamy dochody i wydatki budżetu o ok. 4 mln zł. Główna zmiana dotyczy części 

oświatowej subwencji 2 mln 340 tys. zł. Część regionalną i wyrównawczą subwencji 

mamy na niezmienionym poziomie, a cześć oświatowa się zwiększyła. Równocześnie 

wpłynęła decyzja Ministerstwa Rozwoju Pracy i Technologii na obsługę Funduszu 

Gwarantowanych Świadczeń w wysokości 2 mln 218 tys. zł. Środki na Fundusz 

Gwarantowanych Świadczeń są celowe. Subwencja jest uzupełnieniem dochodów, a 

propozycje o jej przeznaczeniu składa Zarząd, a decyduje Sejmik. Biorąc pod uwagę 

potrzeby Zarząd proponuje środki te przeznaczyć na: Biura Geodezji, Śląski Zarząd 

Nieruchomości, rewaloryzację Parku Krajobrazowego w Rudach Wielkich, 

opracowanie prognozy oddziaływania na środowisko Regionalnej Polityki Miejskiej, 

dokończenie dojazd do Szpitala Kolejowego w Wilkowicach, Politykę Gospodarczą 

Województwa, uzupełnienie środków na program Owca Plus, imprezy w trakcie 

obchodu Roku Górali. Dokonywane są również zmiany polegające na przeniesieniu 

środków pomiędzy działami klasyfikacji budżetowej na konkurs Piękna Wieś. . 

Przewodniczący – zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Sejmiku w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa 

Śląskiego na lata 2021-2030 (druk VI/380). 
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Komisja w głosowaniu: za - 11, przeciw - 0, wstrzymał się – 1 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmiany zmian Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Województwa Śląskiego na lata 2021-2030 (druk VI/380). 
 

Przewodniczący – zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Sejmiku w sprawie zmian budżetu i w budżecie Województwa Śląskiego 

na 2021 rok (druk VI/381). 

 

Komisja w głosowaniu: za - 11, przeciw - 0, wstrzymał się – 1 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmiany zmian budżetu 

i w budżecie Województwa Śląskiego na 2021 rok (druk VI/381). 
 

Ad. 3 

Przewodniczący – członkowie Komisji otrzymali protokoły z posiedzeń Komisji. 

Zaproponował, aby Komisja przyjęła Protokół nr 30 z dnia 9.12.2020 roku i Protokół nr 

31 z dnia 20.01.2021 roku.  

 

Komisja w głosowaniu jednogłośnie przyjęła Protokół nr 30 z dnia 9.12.2020 roku 

i Protokół nr 31 z dnia 20.01.2021 roku.  

 

Radna Ewa Żak – czy na posiedzenie Zarządu wpłynęła karta sprawy dotycząca szkół 

branżowych w Jaworzu i Kuźni Raciborskiej? Z posiadanych informacji wynika, ze jeśli 

sprawy nie załatwimy w marcu, to przepadną nam środki. Środki są zagwarantowane w 

budżecie na mój wniosek. Czy sprawa jest załatwiona lub w trakcie załatwiania?  

Beata Białowąs Członek Zarządu Województw – do dwóch lat o tym rozmawiamy i 

wstępnie środki są zabezpieczone w Departamencie Edukacji, Nauki i Współpracy z 

Młodzieżą. Jednak monitorujemy jeszcze nasza potrzeby. Jesteśmy zwolennikami szkół 

branżowych w naszych młodzieżowych ośrodkach wychowawczych, ponieważ pozwala 

to na zwiększenie ilości godzin dla nauczycieli i powoduje, że młodociani kończący 

szkołę podstawową mogą zostać dalej w tym ośrodku i nie muszą być przenoszeni do 

innego miejsca. Niektóre samorządy zamykają młodzieżowe ośrodki wychowawcze, 

ponieważ ich utrzymanie wiąże się z dużymi kosztami. Temat jest dalej omawiany, 

ponieważ patrzymy na to też pod kątem wydatków na przyszłość. Nie ma problemu coś 

otworzyć, ale jak wzrosną koszty, to jest problem z ewentualną rezygnacją. Koszty 

departamentu edukacji są jednym z największych kosztów w budżecie Województwa. 

Przez dwadzieścia lat zajmowałam się kształceniem zawodowym i nie trzeba mnie 

przekonywać do szkól branżowych.  

Radna Ewa Żak – czy nie ucieknie nam termin, bo jeśli tak, to w tym roku nie założymy 

tej szkoły.  

Beata Białowąs Członek Zarządu Województw – jak najbardziej, ale tak jak 

mówiłam, łatwo wyrazić na coś zgodę jednego roku, ale zobowiązania finansowe są na 

kolejne lata. Subwencja nie starcza nam na pokrycie wszystkich kosztów. Nie byłoby 

problemu gdyby subwencja wystarczała w stu procentach na działania oświatowe. W 

ciągu ostatnich lat wzrosła płaca minimalna i wynagrodzenia dla nauczycieli. Kiedyś 

Województwo dopłacało 20 mln zł, a teraz jest to dwa razy więcej. Musimy mieć środki 

i płynność finansową na ta działalność edukacyjną, która już funkcjonuje. Właśnie dla 
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tego bardzo dokładnie analizujemy tą kartę sprawy. Mamy świadomość terminów i 

wiemy, że jeśli nie zrobimy tego do końca marca, to decyzja będzie przesunięta na 

kolejny rok. Rozmawialiśmy na ten temat na Zarządzie już dwa razy.  

Radny Stanisław Baczyński – poinformował, że uczestniczy w posiedzeniu, ale bez 

wizji. Przeprosił za nieobecność na części posiedzenia. Członkowie Komisji powinni 

otrzymać odpowiedź na wniosek dotyczący wydzierżawiania powierzchni w szpitalach. 

Tam jest cała analiza, a na końcu jest stwierdzenie, że w wyniku poprawki jednej 

uchwały dyrektorzy szpitali takie szanse otrzymają. Namawiam na zaznajomienie się 

z tematem. Może wystąpimy z takim wnioskiem do Zarządu Województwa.  

 

 

 

 

 

Przewodniczący zakończył posiedzenie Komisji. 

 

Protokół sporządził Zastępca Przewodniczącego Komisji 

Grzegorz Motyka Rafał Kandziora 

 

 


